
Z A P I S N I E

sa ZXXXV sjednice Skupštine opštine Banja Luka 
održane dana 1?« septembra 1965. g.

Sjednica je pošela u 8,00 šasova.
Sjednici pretsjedava predsjednik Skupštine opštine Milo- 

rad Popović.
Zapisnik vodi služtoenik Skupštine opštine čadjenovlć Zor-

ka.
Sjednici prisustvuju 73 odbornika, a ođsutno je 27 odbor-

nika.
Za današnju sjednicu izostanke su pravdali odbornicit 

Knežević Vlađo, Varunek Ante, Brkljač Bade, Djubo Refik, Medoje- 
vić Marko, Pranjić Anto, Predović Pavle, Šarćević Omer, Karalić 
Dragoljub i liatić Franjo, te Bela Mira.

Nisu pravdali odsutnost« Berić Dušan, Bijelić Pavo, Hadži- 
mujagić Ismet, Lazić Erstan, Konjik Blagoje, Majstorović Anto, Na- 
rančić Dušan, Basarić Branko, Buca Hamdija, Kogej Boris, Memon Ivan, 
Perović Vlado, Pirolić Meho, Regodić Bratoljub, Rojc Vera i Trkulja 
Mitar.

Pošto sjednici prisustvuje nadpolovična većina odbornika, 
predsjednik konstatuje da se mogu đonositi pravovaljani zaključci.

Na zapisnik sa prošle sjeđnice nije bilo primjedbi.
Predsjednik pređlaže sledeći:

D N E V N I  R E D
1. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o odredjivanju naj- 

viših cijena i najviših marži u maloprodaji odredjenih proizvoda.
2. Prijedlozi zaključaka o davanju saglasnosti na cijene:

- proizvoda i usluga KP'Vodovod i kanalizacija”,
- usluga KP "Čistoca” ,
- usluga u gradskom saobraćaju Preduzeća "Autoprevoz” ,
- usluga KP "Plamen,
- usluga KP "Tržnica.

5. Prijedlog Odluke o prestanku važenja Odluke o odredjiva- 
nju tarife za^usluge koje vrše komunalna preduzeća "Vodovod i kana- 
lizacija" i "Čistoca" na području opštine Banja Luka.

4. Prijedlog Odluke o kamatnim stopama na poslovni fond 
privrednih organizacija ugoatiteljstva, komunalnih djelatnosti, 
djelatnosti uslužnog zanatstva i turističkog posredovanja.
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5. Prijedlog Ođluke o izmjeni Odluke o opštinskom po- 
rezu na promet robe na malo.

6. Prijedlog Odluke o izmjjeni Odluke o opštinskom po- 
rezu na promet robe na malo u trogovini i ugostiteljstvu.

7. Prijedlog ZakljuSka o davanju saglasnosti na Odlu- 
ku Skupštine komunalne zajednice socijalnog osiguranja radnika 
Banja Luka o odredjivanju stope osnovnog doprinosa za zdravstve- 
no osiguranje.

8. Bazraatranje zahtjeva Skupštine komunalne zajednice 
socijalnog osiguranja zemljoradnika za davanje saglasnosti na uvo- 
djenje vanrednog doprinosa za zdravstveno osiguranje.

9. Prijedlog rješenja o davanju garancija*
- Bolnici za kožne i mikotićne bolesti Banja Luka,
- Preduzeću "Instalater” ,
- Autoprevoznom preduzeću "Lasta",
- Zanatsko-gradjevinskom preduzeću ”1. maj",
- ZZ Banja Luka,
- Fabrici "fiudi Čajavec",
- EDP "Elektro Banja Luka".

10. Prijedlog Sporazuma o obrazovanju Opštinske zajeđ- 
nice za zapošljavanje Banja Luka.

1 1 . Prijedlog Odluke o osnivanju Opštinske zajednice za 
zapošljavanje Banja Luka.

12. Prijedlog Eješenja o odredjivanju organa i organi- 
zacija koji delegiraju predstavnike u Skupštinu Opštinske zajed— 
nice za zapošljavanje radnika Banja Luka.

13. Prijedlog fiješenja o imenovanju predstavnika Skup- 
štine opštine Banja Luka u Skupštinu Opštinske zajednice za zapoš- 
ljavanje Banja Luka.

14. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o usmjeravanju 
planske izgradnje porodičnih stambenih zgrada u užem i širem gra- 
djevinslcom reonu grada Banja Luke.

15. Prijedlog Odluke o osnivanju Štaba civilne zaštite 
opštine Banja Luka.

16* Prijedlog fiješenja 0 razrješenju predsjednika i čla- 
nova Komisije narodne odbrane.

17. Prijedlog fiješenja o razrješenju dužnosti načelnika 
Sekretarijata Skupštine.

18. Prijedlog Rješenja o postavljenju načelnika Sekreta- 
rijata za upravno pravne poslove.

19. Prijedlog Rješenja o odobravanju sječe orahovih sta-
bala
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20. Erijecllos Rješeaja o izmjeni Hješenja brojt 05-EB- 
297 od 19.4.1965« godine o odbijanju aahtjeva Balaban Rajka za 
odobravanje вјебе orahovih stabala.

21. Prijedlog Zaključka o dodjeli gradjevinskog zem- 
ljišta iz društvene svojine gradjanima na korišćenje.

22. Prijedlog Hješenja o izuzimanju iz posjeda nacio- 
nalizovanog neizgradjenog gradjevinskog zemljišta od Cosić Dra- 
gutina i dodjeli Zavodu za komunalnu djelatnoat.

25. Prijedlog Hješenja o izuzimanju iz posjeđa nacio- 
nalizovanog neizgradjenog građjevinekog zemljišta od Hemenar Fa- 
time i Miljević Ljube i dođjeli Zavodu za komunalnu djelatnoat.

24. Prijedlog Zakljućka o potvrdjivanju rješenja o ime- 
novanju Koordinacionog tijela za praćenje privredne reforme.

Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen.
Po prvoj tačci dnevnog reda izvještaj je podnio odbor- 

uik Petković Bojan.
Odbornik Verem Ahmet iznosi, da je na prošloj sjednici 

zaključeno da se u toku mjeseca avgusta prati kretanje cijena i 
da se na ovoj sjednici izadje sa detaljnom amlizcan o tome, a da 
je poznato da je u pšslednje vrijeme došlo đo sniženja cijena 
mlijeku i nekim drugim artikllma, a da odbornicima nisu prezen- 
tirane kalkulacije o tome.

Odbornik Vulić Boško postavlja pitanje, da li se pri- 
vatni proizvodjaći koji su plaćali porez ш  ogrevno drvo osloba- 
djaju sada toga poreza, ш  što mu predsjednik SO odgovara da je 
to pitanje vezano uz 5. tačku dnevnog reda.

Odbornik Šolaja Jefto iznosi, da je problem snabdjeva- 
nja hljebom naselja Lauš vrlo aktuelan, jer da tamo ne postoji 
prodavnica hljeba, nego prodaju vrše trgovinske radnje koje hljeb 
dovoze tek oko 11 sati, tako da radni ljuđi moraju ici u centar 
grada da bi nabavili hljeb. Osim toga da u prodavnicima se
osjeća velika nestašica crnog hljeba, te potrošaći htjeli ili ne 
moraju da kupuju bjeli hljeb koji je mnogo sltuplji. Moli, da se 
sa pređuzećem "Žitoprodukt" stupi u kontakt i traži ili otvara- 
nje prodavnice hljeba ш  Laušu, ili đa se po trgovinskim radnja- 
ma hljeb prodaje u jutarnjim časovima.

Odbornik Gazić Joško iznosi, da je preduzeće "Žitopro- 
dukt" u vrlo teškom položaju što se tiće rezervi bijelog brašna, 
јег se one svakim danom sve više nagomilavajju, a potražnja je sva- 
kim danom sve manja. Iznosi, da su te rezerve nudjene i po jef- 
tinijim с!јешта, ali se nije uspjelo da se prodaju.

Hončević Vlado, direktor Zavoda za plan SO Banja Luka 
iznosi, da se ne raspolaže sa kalkulacijama za mlijeko, jer da 
ta kalkulacije ne posjeduje ni proizvođjač, a da je pojeftinjenje 
rezultat dogovora izmedju proizvodjaća, građske mljekare i odgo- 
vornih lica u Skupštini opstine.
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Što se tiće analihe o kretanju cijena, ista se nije 
mogla izraditi, jer је veliki đio službenika bio na gođišnjem od- 
moru.

Predsjednik SO Popović Milorad iznosi, da je stvar- 
na cijena mlijeku 202 dinara, ali da Republika dotira 50 dinara, 
a opština 5 dinara, a da je pojeftinjenje nastupilo kao rezultat 
smanjenja troškova proizvodjača.

Verem Anmet iznosi, da je čuo da trgovačka mreža do- 
biva 8 dinara po svakom litru mlijeka, te da je sama trgovina pred- 
ložila da svoje usluge smanji za 2,5 dinara, a da je proizvodjač 
voljan da smanji svoje troškove za 2,5 đinara, te u tom slučaju 
opština ne bi trebala da daje regres za mlijeko.

Odbomik Božić Vlado smatra, da su privredne organi- 
zacije trebale iskalkulisati svoje cijene i sa tim kalkulacijama 
izaći pred Skupštinu opštine, jer je Skupština prilikom donošenja 
odluka ogradila se da su ođluke privreraene. Mišljenja je da bi ci- 
jena mlijeku raogla da bude 140 dinara.

Predsjeđnik SO iznosi da je Skupština ođredila najvi- 
бе cijene, a da su pr^vredne organizacije ovlaštene da sa cijena- 
ma raogu ići na niže. Sto se tiće ralijeka, smatra, da mu se ne mo- 
ž« odrediti cijena od 140 dinara, јег bi u tom slučaju poljopriv- 
redno dobro "Topola” prodalo to ralijeko Zagrebu, koji bi ponudio 
veću cijenu, a opština Zagreb đotira prodaju mlijeka sa 15 dinara 
po litru, te u koliko bi ođ proizvodjača zahtjevali nižu cijenu, 
u tom slučaju moramo tu razliku dotirati.

Odbornik Jović Vlađimir iznosi, da se cijena mlijeka 
odredjuje prema masnoj jeđinici i to prema saveznim propisima gor- 
nja granica je 28 dinara po jednoj masnoj jedinici, a đa cijena 
uglavnom zavisi i od sirovina.

Ođbornik Plavčić Milorad smatra, da je trebalo izni- 
jeti otkupne cijene da bi se sagleđalo kretanje ostalih troškova. 
Mišljenja je, da bi trebalo dati preporuku ugostiteljskim preduze- 
ćima da idu na sniženje svojih usluga, s obzirom da je nastupilo 
sniženje cijena pojedinih artikala koje oni kupuju.

Odbomik Petković Bojan iznosi pođatke o otkupnlm
cijenaiaa stoke.

Mažar Drago iznosi da u svira postupcima moraju se
imati u vidu ciljevi reforme, jer se samo na taj način može pos-
tići cilj, te da će se nailaziti na razne teškoće i možda doći u
3ituaciju da se đonose administrativni akti, ali se treba nasto-
jati da zakoni ekonomike vladaju. Ojene se ne mogu gledati sa lo-
kalističkog stanovišta, jer su one usko povezane sa opštim inten-
cijama, kako komune tako i Republike 1 Pederacije. Objašnjava, da
je ovo težak period da će biti grešaka, ali da se na kraju cijene
moraju formirati na ekonomskoj bazi, a da se u svemu mora gledati
u perspektivu. Kod utvrdjivanja cijena^rađnim organizacijama traba
nači način da oni sami, to jest svaka privređna organizacija bila
to mala ili velika buđe nosioc novih težnji. što se tiće razlika u
ci-jenama koje se javljaju gdje se ne može biti sigurno da li su te
cijene ekonomske, treba pratiti . . . .cijenu proizvodnje, a sa marzom
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se neće nailaziti na teškoće, jer da se standard neće nioći pođići 
cijenama nego novom proizvodnjom, te bi trebalo učiniti sve da pro- 
izvođnja ne stagnira nego da napreduje.

PredRjednl.k SO Popović Milorad postavlja pitanje zaš- 
to cijena junetini može biti veća od cijene teletine?

Preastavnik preduzeća "Mesar" objašnjava da u proda- 
ji nema junetine, te je cijena ostala nepromjenjena, dok je cijena 
teletini snižena, pa je potrebno junetinu brisati ili joj sniziti 
cijenu, a cijene ostalom mesu da su formirane prema sađašnjem sta- 
nju na tržištu.

Odbornik Javor Tomislav je laišljenja da nešto nije u 
redu sa cijenama, jer kada je odredjivana najviša cijena drvetu iz 
preduzeća "Gradja" objašnjeno je lcako su formirane cijene, te su te 
cijene usvojene, a za cijene mesu ni ranije ni danas nisu iz predu- 
zeca mogli objasniti kako se te cijene formiraju, pa je potrebno da 
odgovorna lica iz Skupštine opštine odu u preduzeće "Stočar*' preg- 
leđaju kalkulacije i donesu dugoročniji prijedlog. Postavlja pita- 
nje kako je marža za konzerve 16%, a za suhomesnatu robu, koja kali- 
ra jer stoji u radnji i ista se važe marža iznosi samo 20%.

Predstavnik preduzeća "Stočar" iznosi da cijene nisu 
rađjene na osnovu pravih kalkulacija nego na bazi predvidjanja, a 
đa na tržištu nije došlo do skoka cijena kako je to predvidjano, 
te su cijene niže od kalkulativnih cijena.

Odbornik Plšteljić Dušan smatra, da povećanje cijena 
ne ide u džep proizvodjaća, nego u džep službenika, a kalkulacija 
je sasvim drukčija ako se kalkuliše sa platana 10 službenika po 
100.000 dinara, ili sa 5 službenika sa po 60000 dinara. Mišljenja 
je, da bi preduzeće "Stočar" trebalo da pronadje unutrašnje rezer- 
ve i da izbjegava rad nalcupaca koji povećavaju cijene.

Ođbornik Markić Ante iznosi, da je u Manjači nastao 
pokolj stoke koji će đovesti u vrlo težak položaj kako stanovnike 
toga pasivnog kraja koji će ostati bez stoke, tako i stanovništvo 
Banja Luke koje neće moći na prolječe da kupi meso. Iznosi da je 
to vrlo težak problem na terenu, jer da su otkupne cijene tako nis- 
ke da se zemljoradniku mnogo bolje isplati da odmah uništi tele na 
kon telenja, nego da ga drži mjesec dana i proda za bagatelu. Iz- 
nosi da se po selima nikada više nije klalo nego ove godine i da 
je meso došlo za bagatelu, jer da isto onoliko koliko đobije zem- 
ljoradnik za otkup stoke toliko dobiju mesari i službenici u predu- 
zeću "Stočar" za usluge lclanja, pa se postavlja pitanje kako rješi- 
ti ovaj problem i ne đozvoliti da zemljorađnik koji gaji govedo po 
nekpliko godina dobije toliko koliko onaj što će ga zaklati za jedan 
dan.

Odbornik Seksan Slavko smatra da treba utvrditi i od- 
rediti najviše cijene, a da je stvar preduzeća da ide na niže, a 
da ne bi trebalo ići ispod ekonomskih cijena.

Odbornik Kajkut Djuradj smatra, da ne postoji veza 
izmedju proizvodjaća i trgovca.

Odbornik Pavičar Lazo iznosi da se u trgovini stokom 
razvio nezapamčeni šverc, da dolaze nakupci iz drugih republika i
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kupuju stoku, a kada bi se ovaj problem rgešio i pogledalo u 
diji džep idu pare, gradjani Banja Luke mogli bi jjesti meso 
po 500 kilogram.

Dragić Dragoljub odbornik, iznosi, da su otkupne 
cijene stoke mnogo msnje nego što se to navodi u informaciji, 
te je ovakvo iznošenje obmana Skupštine i tome bi trebalo sta- 
ti na loraj.

Predstavnik preduzeća ”Stocar" iznosi, da je nabavna 
cijena govedima 360 dinai'a i da je tako iznijeto i u informaci-
ii.Što se tiće pronalaženja unutrašnjih rezervi, da je preduzeće Stoćar" na tome rađilo od mzad dvije tri godine, a da su troš- 
kovi skočili, jer da je proizvodnja smanjena, a tako isto i pot- 
rošnja.

Odbornik Petković Bojan predlaže kao izvjestilac sav- 
jeta, da se iz odluke briše junetim, a ako ge kasnije bude da 
ce se naknadno odobriti cijene. Iznosi da su na pređhodnoj sjed- 
nici ođredjene najviše cijene, a da §e savjet sada saniicionisao 
prijedlog preduzeca, jer da je preduzeće preložilo niže cijene 
od onih predhodno odobrenih,

Tukmanović Milan iznosi da je ovo krupan problem i da 
bi u njega trebalo dublje ući i ne diskutovati 0 cijenama mesu, 
nego o otkupu stoke, jer da se na seoskim zborovima biraća to 
postavlja kao vrlo krupan i težak problem. Cijene mesu nisu real- 
ne, a stoka se plaća mnogo niže nego prije dva mjeseca, te da bi 
trebalo ići sa analizom i utvrditi najniže otkupne cijene. Izno- 
si da se na ovaj način stoka uništava i da će mo jednog đana bi- 
ti đovedeni pred situaciju da stoke nema i umjesto da se pozitiv- 
no rješavaju poljoprivredni problemi i pomaže selu u pođizanju 
stočnog fonda ide se tako đaleko da se na ožigled odgovornih fak- 
tora upropaštava stočni fond. Smatra da odgovorni u komuni treba- 
ju da se pozabave ovim probleinom, jer je dat alarm i ne treba os— 
tati prema tome gluh i clijep.

Odbornik Ivanić Jovo postavlja pitanje, da li je tko 
pregleđao kalkulaciju u preduzeću "Stočar" gdje se za klanje jed- 
nog vola uzima po 30,000 dinara, te šta rade ekonomisti zašto se 
ne pozabave ovim problemom,

Predsjednik SO Popović Milorad predlaže, da se usvoji 
prijedlog odluke, a da se prate cijene troškova i kalkulacija kod 
svih privrednih organizacija, te da se iz odluke izbaci "juneti- 
na",

Prijedlog je jeđnoglasno usvojen i sa time uz izmjenu 
i prijeđlog ođluke o izmjeni Odluke 0 odredjivanju najviših cije- 
na i najviših marži u maloprodaji odredjenih proizvoda.

Po drugoj tačci dnevnog reda odbornik Verem Ahmet pos- 
tavlja pitanje zašto je đošlo do najvećeg povećanja na relaciji 
Saraćioa - Centar Grada.

Odbornik Lićina Radmila postavlja pitanje šta se smat- 
ra centrom grada, a šta sto Trapisti i koja jeraslika izmedju Tra- 
pista i Delibašinog Sela.
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Odbornik Plavčić Milorad smatra da cijene na pojedinim 
linijama nisu medjusobno uskladjene, jer ima razlicitih cijena 
na istim udaljenostima. Povećanje nije ravnomjerno na svim lini- 
jama, pa negdje prelazi dozvoljenu granicu od 25%*

Roncević Viado, direktor Zavoda za društveni razvoj 
iznosi da povećanje u porosjeku iznosi 23#8% što znaci da je neg- 
dje manje a negdje veće od 25%, pri cemu se uzkmalo u obzir ren- 
tabilnost i opterećenost pojedinih linija*

Odbornik Buzadjić Rajko smatra da je cijena za Sarači- 
cu previsoka, dok де za Vrbanju preniska, obzirom na udaljenost*

Odbornik Verem Ahmet postavlja pitanje da li je zakoni-
to da se cijene na pojedinim linijama povećavaju preko 25%*

Odbornik Ibrahimoegović Dzaved postavlja pitanje kako 
se vrši naplaćivanje na manjim relacijama od one za koju su štam- 
pane karte#

Odbornik Božić Vlado zalaže se da se ponovo uvede po- 
pust za invalide i nosioce spomenice*

Rjsšavanje o cijenama "Autoprevoza" odloženo je dok 
se ne dobiju detaljniji podaci.

Odbornik Babić Živko postavlja pitanje da li bi se 
u pogledu cijena vode đački domovi mogli tretirati kao skole, 
jer su u teškom položajuti đaci*

Plavčić Milorad smatra da se sa povećanjem cijena otišlo 
daleko više nego što se planiralo pa tako i kod vode, gde povećanje 
prelazi 25%. Ističe da kod mnogih povećanja neraa ni potrebnih 
kalkulacija.

Rončević Vlado: preduzeću je dozvoljeno da zaračuna 
lo/о akumulacije na aktivna osnovna sredstva, a u ovim cijenama 
islo se na oko 5fo9 ali smatramo da u preduzeću ima još neiskorišće 
ih unutrašnjih rezervi.

Ver em Ahmet: ispravnije bi bilo da se uzmu u obzir te 
rezerve, pa neka se zaračuna i veća akumulacija.

Kadenić Zijađ, direktor KP "Vodovod i kanalizaciјаи:
Naše preduzeće je davno prije reforme poćelo tražiti unutrašnje 
rezerve i iskoristilo ih koliko je to bilo moguće. Učinjeni su 
mnogi napori da se produži vijek trajanja osnovnih sredstava. 
Preduzeće ne mcže pod žati prijedlog da se voda daje po jefti- 
nijoj tarifi i žjačkim domovima, jer bi to bilo veliko opte eće- 
nje za preduzeće, a primjećeno je i to da domovi neracio^alno 
troše vodu. Što se tiče korišćenja noćne struje, na tome se mogu 
uštediti vrlo mala sredstva.

Odbornik Babić Živko iznosi da ima mišljenja da su u 
preduzeću visoki lični dohoci napr.radnika koji čitaju vodomjere.

Kadenić Zijad: rad u preduzeću je uglavnom normiran. 
Prosjek ličnog dohodka radnika koji čitaju vodomjere je 35#ooo 
dinara.

Odbornik Babić Živko pita da li bi povećanje cijena 
hemisjkofe čišćenja i pranja moglo dovesti do opadanja prometa.

Odbornik Plavčić Liilorad postavlja pitanje da li će 
preduzeće "Cistoća" posebno naplaćivati odvoz šljake.
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Mešinović Tasim traži dLa se obrazloži zbog čega se 
plaća i cišćenje garaže i posebna naknada za motorno vozilo#

Šugić Hajro, predstavnik preduzeća HČistoćaw objaštfava 
da se šl^aka ne smatra kućnim smećem pa se zato posebno naplaćujef 
a što seriće garaža# one se ciste kao i svake đruge prostorije. 
Naknada za motorna vozila nema sa tim nikakve veze*

Odbornik Seksan Slavko predlaže dase cijena odvoza smeća 
formira po jedinici zapremine odnosno po jedinici odvoza#

Predstavnik preduzeća odgovara da je takav način plaćanja 
neuobicajen i teško ostvarljivf te da se u cijeloj zemlji plaća po 
jedinici površine#

Odbornik Stojnić Milutin smatra da je neopravdano napla- 
ćivati naknadu od imaoca motornih vozila ako oni ne prolaze grad- 
skim ulicama# konkretno teretni saobraćaj preduzeća "Autoprevoz11 
odvija se isključivo Tranzitnim putem koji sohe ćisti#

Odbornik Ibrahimbegović Džavad iznosi da ima slucajeva 
da se negdje smeće ne odvozi iako se naplaćiva. ž

Predstavnik preduzeća ođgovara da se smeće ne odvozi 
samo ako se ulica prokopava ili ako je toliki snijeg da se ne može 
prići#

Odbornik Muhurdarević Avdo smatrada bi preduzeće moralo 
ići na takove cijene koje bi obezbjedile bolju opremu jer se još 
uvijek cisti na primitivan nacin.

Babić Živko takodjer ističe da je preduzeće vrlo loše 
opremljeno i kao da su nisku lični dohoci.

Predstavnici preduzeća preduzeća "Autoprevoz" iznijeli 
su konačan predlog cijena u gradskom saobraćajuf te je Skupština 
nakon diskusije dala saglasnost na slijedeće cijene:

*• Centar grada - Novoselija
- " - Delibašino selo
- Novoselija - Delibašino selo
- Centar grada - T m
- " ~ Saračica
- * - Vrbanja
- " - Karanovac
- " - Zalužani

Dinara 4o
i» 4o
n бо
n 7o
tt 5o
vt 4o
n бо
n 5o

Zaključeno je da se sa predstavnicima preduzeća "Autopre- 
aoza" utvrdi koliko bi iznosio regres za povlasticu invalidima i
nosiocima spomenice u gradskom saobraćaju#

U pogledu cijena Zanatske dimnjačarske radnje "Plamen" 
Plavčić Milorad stavlja primjedbu da treba označiti da li se čišće- 
nje dimn^ ka plaća po metru ili po komadu#

U disfeusiji o cijenama Komunalnog preduzeća "Tržnica" 
odbornik Krutjak Josip predložio je da se ne plaća^aksa u isto 
vrijeme i za 3mještaj zaprežnih kola i za robu koja se prodaje#

Josipović Perdo,republički poslanik# ističe da je samo 
povećanje cijena bez traženja unutrašnjih rezervi nepoželjnof a 
same cijene treba da budu odraz realnih kalkulacija#
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Predsjedavajući Popović Kilorađ obavještava Skupštinu 
da зе priprema dokuraentacija sa kalkulacijaraacijena svih komunal- 
nih preduzeća, paje ovo privremena mjera.

Poslije završene điskusije data je saglasnost na cijene 
KP "Vodovod i kanaliz~acija% "čistoća", "Tržnica*', "l’iamen" i 
"AUtoprevoz"*

3* Po trećoj taćki nije bilo diskusije pa je jednoglas- 
no usvojena Odluka o prestanku važenja Odluke o odredjivanju 
tarifa za usluge koje vrše komunalna pređuzeća "Vodovo i kanaliza- 
cija" i "Čistoća"#

Po 4#tački dnevnog reda izvjestilac je Skenderija Veljko.
Odbornik Petković B0jan smatra da treba više sredstva 

ostaviti privrednim organizacijama kao no3iocima proširene repro- 
dukcije# Predlaže da se u prijedlogu ođluke izvrše izajene i to 
tako da se Kinu "Vrbas" smanji stopa na 2%, Komu- alnom preduzeću 
"V0dovod i kanalizadija" na 2%, a KP "Čistoća" i Brijačko-frizer- 
skom pređuzeću na 1%, iz razloga što je u ovim djelatneastima situa- 
cija prilično teška.

Rončević Viado; pri odredjivanju prijedloga kamatne 
stope na poslovni fond za KP "Vodovod i kanolizaci^a" rukovodi- 
li smo se time da u tom preduzeću ima јоз neiskori3 .enih rezervi 
koje iznose više nego što je kamata na poslovni fond# Inalo se 
je u vidu i investicije, ali da зи produzeća ostavljena veća 
srodstva iz kamate na poslovni fond sva ta sred3tva ne bi služila 
za investicije, jer bi podlijegala redovnoj podjeli po instrumnetima.

Postojao je sličan prijedlog od Biektričnog preduze- 
ća, naime da зе kamatna stona smanji za 2%| s tim da se ta sredstva 
upotrebe za investicije# Što se tiče Brijacko-frizerskog preduzeđa 
kod njih ta sredstva iznose avega oko I60.000 dinara, pa se ne mo- 
že reci da bi to predstavljalo znatnije opterećenje preduzeća.

Petković Bojan 03taje pri svom prijedlogu, smatrajući 
da ta sredstva ostanu direktno u preduzećiaa, nego da se prenose
u banku, a zatim ponovo putem kredita preduzećima.

Jajćević Ivica predlaže da se KP "70dovod i ka aliza- 
cija" smanji stopa, obzirom na Činjenicu da opitina preduzeću ne 
može da obezbjedi sredstva koja зи predvidjena#

Provedeno je glasanje,pa je amandman odbornika Petkovi- 
ća usvojen sa 41 glas za, dok su зе ostali uzdržali od glasanja#

Verem Ahmet smatra da se amandman mogao usvojiti i 
djeloraićno, jer ne vidi opravdanje da se Kinu "Vrbas" smanjuje 
kaoatna stopa, obzirom da je već ranije smanjena od na 4SS

Odluka o kamatnim stopama usvojena je sa jednim uzdrža-
nim glasom.

Po 5.tački dnevnog reda izvjestilac je Skenderija
VcX i^o* Izvjestilac traži da s e u prijedlogji Odluke, u tač.ui 
1 . i 2. precizira da se ogrevno drvo, lignit, mrki ugalj i briket 
od mrkog uglja oslobadjaju op-tinskog poreza na p. omet eamo za 
siroku potrosnju.
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Odbornik Vulić Vera postavlja pitanje da li se smanje- 
nje poreza odnosi i na individualne proizvodjaće.

Izvjftstilac oegovara da se kod njih ne radi o prometu robe na malo, već da plaćaju po posljednjim propisima.
Prijedlog odluke usvojen je jednoglasno sa dojiunom 

koju je predložio izvjestilac.
Po šestoj tačci izvjestilac je Skenderija Veljko. Izvje- 

stilac obavještava Skupštinu da je Savjet za plan i finansije zauzeo 
stav da se ne mjenjaju stope poreza na promet alkoholnih pića u ugo- 
stiteljstvu i trgovini, da ne bi đošlo do smanjenja prometa i da 
bi se rađne organizacije podržale u namjeri da smanje cjene pićima.

Prijedlog odluke Jednoglasno је odbij^n.
Po sedmoj taćki izvjestilac je Skenderija Veljko. Dis- 

kusije nije bilo, pa je prijedlog zaključka usvojen jednoglasno*
Po osmoj tački izvjestilac je Skenderija Veljko.
Odbomik Plavčić Milorad iznosi da je Fond zdravstvenog 

osiguranja poljoprivrednih proizvodjača zadužen i stalno Дикјкмн 
blokiran. Smatra da je bolje sad raspisati vanredni doprinos po 
stopi od 1,5%f nego kasnije po mnogo većoj stopi, obzirom da se gu- 
bici i dalje povečavaju.

Izvjestilac obavještava Skupštinu da se opštine - saos- 
nivači Komunalne zajednice socijalnog osiguranja zemljoradnika Banja 
Luka ne slažu sa uvodjenjem vanrednog doprinosa .

Odbornik Seksan Slavko smatra da bi se uvodjdnjem vanred- 
nog doprinosa stvarala psihoza nesigurnosti kod poljoprivrednih рго- 
izvodjjača.

Odbornik Anušić Jpso podržava to mišljenje.
Odbornik Ivanić Јоуо smatra da ne možemo dati saglasnost 

ako se ne slagu druge opštinee.
Presjedavajući Milorad fopović je mišljenja da se van- 

redni doprinos ne uvodi, kako iz razloga koji su već istaknuti od 
strane diskutanata, tako i zbog toga što bi se time opštinska služ- 
ba prihoda suviše opteretila.

Odbornik Kuzinkljević Ivanka istiće da poljoprivredni 
proizvodjači u velikoj mjeri koriste svoja prava iz socijalnog osi- 
guranja, a zdravstvenim ustanovama je vrlo teško naplatiti svoje us- 
luge.

Odbornik Flavčić Milorad smatra da će Komunalni zavod, 
u slučaju ne davanja saglasnosti morati da povede spor sa opštinom.

Izvjestilac Skenderija Veljko istiće da se spor ne može 
voditi prijem nego što se ođluka o uvodjenju vanrednog doprinosa us- 
kladi sa zakonom. Prije svega ona je donešena prije stupanja na sna- 
gu republičkog propisa, a pored toga njome se odredjuje primjena stb- 
pe na katastarski prihođ iz 1965. godine, iako se radi o pokriću gu- 
bitaka iz 1963/64. godine, što je protivno propisu.



Proveđeno je glasnaje, pa je zahtjev Skupštine Komu- 
nalne zajednice socijalnog osiguran^a zemljoradnika Banja Luka 
odbijen sa 71 Slas protiv i 2 uzdrazana.

Po devetoj tačci izvjestilac je Skederija Veljko. 
Diskusije nije bilo, pa su Jodnoglasno usvojena sva predložena 
rješenja o davanju garancija.

Po 10. 1 1 . i 12. tački lzvjestilac je odbornik Šolaja
Jefto. Diskusije nije bilo, pa su predloženi akti usvojeni
jednoglasno.

Po trinaestoj tački izvjestilac je Gunić Džavid. Dis- 
kusije nije bilo, pa je predloženo rješenje usvojeno jednoglasno.

Po Setrnaestoj tački izvjestilac je Vižlin Mehmed, 
službenik SO.

Odbornik Ivanić Jovo kritikuje rad organa uprave i ne- 
dosljednost Skupštine opštine u spriječavanju divlje stambene iz- 
gradnje. Smatra da je nelogično što je na odredjenim reonima điv- 
lja gradnja prvo bila zabranjena, zatim se prečutno dozvoljavala, 
pa se onda prišlo rušenju zgrada i sad se opet đozvoljava.

jlPredsjbdavajjući Milorađ Popović istiće, da u konkretnom 
slučaju stanbene gradnje na području°rudnika nije bilo nikakve nedo- 
sljednosti, već se samo radi o tome đa se nije mogla donijeti nikak- 
va odluka đok se ne ispita stanje na terenu, i dok se ne konsultuju 
organi rudnika.

Odbornik Muhurdarević Avdo kritički se osvrće na rad 
Savjeta za komunalne poslove na ovom problemu.Ne bi se smjelo desi- 
ti da jedan savjet Skupštine opštine nema jasan i odredjen stav o 
jednom ovako važnom pitanju.

Odbornik Stanković Dušan slaže se sa mišljenjem odbor- 
nika Ivanića i postavlja pitanje na koji način će pred biračima рга- 
vdati ovakve promjene.

Predsjedavajući Milorad Popović kaže da je najpravllniji 
stav u tome, da se već izgrađjene kuće pokušaju usaglasiti sa urba- 
nističkim planom, one za koje je to nemoguće da se sruše, a da se 
na zabranjenim područjima i đalje striktoo provodi odluka o zabrani.

Odbornik Haznadar Ekrem smatra da bi trebalo pozvati na 
odgovornost organe koji su ranije bili zaduženi za sprovodjenje od- 
luke o zabrani, a nisu je sproveli.

Talentić Zdravko, službenik SO objašnjava da se radi na 
tome da se i drugi reoni Banja Luke oslobođe-za individualnu stambe 
nu izgradnju, ali samo onda ako je to u sklađu sa urbanističkim pla 
nom.

Odbornik Babić Živko smatra, da su organi'Skupštine op- 
štine i stručne službe pokazali mnogo subjektivnih slabosti u rje- 
šavanju ovih pitanja. Navodi primjer Hiseta, gdje je sad aktuelno 
pitanje indivšđualne stambene izgradnje, a organi SO nemaju jasnog 
stava niti se zna koje nađležan.

Predsjedavajući Milorad Popović objašnjava, da je tome 
đoprinijela i angažovanšst svih organa oko sprovodjenja reforme.

i:
 i
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Što se tlće Hiseta, da £e taj slućaj treba staviti što prije na 
dnevni red Sabjeta sa komunalne poslove i Skupštine opštine.

Predložena odluka usvojena je jednoglasno.
Po petnaestoj tački izvjestilac Je predsjedavajući 

Milorad Popović.
Odbornik Petković Bojan predložio je da u Štab ci- 

vilne zaštite udje i pređstavnik Vatrogasnog saveza opštine.
Predložena ođluka sa tom dopunom jednoglasno je us-

vojena. Po 16. 17. il8. taćki izvjestilac je Gunić Džavid. 
Diskusije nije bilo, pa su predložena rješenja jednoglasno usvo- 
jena.

Po devetnaestoj taćci izvjestilac je Ibrahimbegović 
Dževad. Diskusije nije bilo, pa je predloženo rješenje jednoglasno 
usvojeno.

Po dvadesetoj tački izvjestilac je Ibrahimbegović
Dževad.

Odbornik Macanović Nikola predložio je da se rješa- 
vanje po ovoj taćki odloži. On je izvjestio Skupštinu da se pro- 
tiv Balaban Rajka vodi još uvjek administrativno kazneni postupalf.

Predsjedavajući Milorad Popović čita izjavu poljopriv- 
rednog inspektora Tahirović Tahira iz koje je vidljivo da je Bala- 
ban Bajko posjekao orahe prije nego što je zatražio dozvolu za to, 
i da je Poljoprivredna inspekcija uložila žalbu protiv prvostepe- 
nog rješenja u administrativno kaznenom postupku zbog toga što su- 
đija za p-ekršaje nije izrekao mjeru oduzimanja predmeta, a poa mi- 
šljenju inspekcije trebalo je da je izrekne. Na taj način odsječen^a 
stambla bila bi zapljenjena i ne bi bilo bojazni da će propasti ni- 
ti potrebe da se Balabanu naknadno odobrava sječa.

Odbomik BabićŽ Živko postavlja pitanje da li se uop- 
šte može sanirati prekršaj kad je već učinjen.

Odbomik Balić Azra da u slučaju naknadnog davanja 
odobrenja ne bi postojao prekršaj, a to opet nije spojivo sa činje- 
nicom da je administrativno-kazneni postupak već u toku.

Predsjedavajući Milorad Popović predložio je da se 
rješavanje odloži do završetka postupka po prekršaju.

službenik SO. 
noglasno.

Prijedlog je usvojen jednoglasno.
Po 21. 22. i 23. tačci izvjestilac je Hasanbašić Nijaz 
Diskusije nije bilo pa su predloženi akti usvojeni jed- 
Po 24. tački izvjestilac je Gunić Džavid.
Zaključeno je da se koordinaciono trjelo za pračenje 

privredne reforme proširi pređsjeđnicima oba vijeća Skupštine opšti- ne.
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Predsjedavajući Milorad Popović je predložio da se 
na dnevni red stave naknadno još dvije taćke i to*

25. Prijedlog Zakljjućka o kupovini tri stana za potre- 
be prosvjetnih radnika i

26. razmatranje ponude Tatrogasnog Saveza Jugoslavije 
da Banja Luka konkuriše za grad — domačin, Trečeg medjunarodnog 
takmićenja vatrogasaca.

Po 25. taćci izvjestilac je predsjedavajući Popović 
Milorad. On izvještava Skupštinu da je u toku rješšvanija problema 
upisa u škole II. stepena obečao tri stana za profosore matemati- 
ke i inženjere koji predaju strućne predmete, kako bi se mogla ot- 
voriti nova odjelenja. Predlaže da se donese zaključak o kupovini 
tih stanova kod gp Krajina po orijentacionoj cijeni od 6,600.000

Predloženi zaključak usvojen је jednoglasno.
Po 2бј tačci predsjedavajući Milorad Popović izvješta- 

va da je Vatrogasni savez Jugoslavije ponudio da Banja Luka konku- 
riše za izbor grada-domačina Trećeg medjunarodnog takmičenja vat- 
rogasaca. Orjentacioni troškovi takmičenja iznosili bi oko dinara 
40,000.000, ali bi se ta sređstva djelomično vratila, a vjerovat- 
no je da bi Jednim djelom učeetvovali Hepublika i Osiguravajući 
zavod. Predsjednik Republike prihvatnio se pokrotšteljstva nad 
ovom priredbom.

Odbornici Ibrahii-nbegović Dževađ i Kurt Anton predlo- 
žili su da se ponuda prihvati, јег smatraju da bi to izmjenilo lik 
grada i doprinijelo razvoju turizma i ugosisteljstva kod nas.

Zaključeno je da se konkursna ponuda prihvati u načelu, 
a 0 ostalom da pređsjednik opštine sklopi potrebne aranžmane sa 
Vatrogasnim Savezom Jugoslavije.

Sjednica je završena u sati.

ZAPISNIČAR 
Zorka Gadjenović

PRb'DS ЛGDAVA JUĆI 
Milorad Popović >


